



Nomos

# Erste Analyse des japanischen Diskurses über die Südostasienpolitik im Zeitraum von 1938-41 und 1952-60



## Competing Visions of Japan's Relations with Southeast Asia, 1938–1960

Identity, Asianism and the Search for a Regional Role

Von Dr. Heiko Lang

2020, 437 S., brosch., 94,- €

ISBN 978-3-8487-6400-6

(Japan in Ostasien | Japan in East Asia, Bd. 5)

[www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-6400-6](http://www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-6400-6)

Das vorliegende Werk bietet die erste vergleichende Analyse der japanischen Debatte um die Südostasien-Politik im Zeitraum von 1938-1941 und 1952-1960.

In einer umfangreichen Diskursanalyse werden die konkurrierenden Argumente der wirtschaftlichen, militärischen und politischen Eliten, der Diplomaten und der Intellektuellen zu Japans Regionalstrategie systematisch dargestellt.

Neben der Analyse von Kontinuitäten und Wandel wird ebenfalls gezeigt, wie die Debatte über die Beziehungen zu Südostasien dazu diente, tiefergehende Fragen nach der Identität Japans, seinen Beziehungen zu den westlichen Ländern, und dem Verhältnis zu Asien zu verhandeln, und eröffnet damit neue Perspektiven für das Feld der diplomatischen Ideengeschichte Japans.

Heiko Lang lehrt als Post-Doc im Bereich Internationale Beziehungen an der Hōsei-Universität in Tokyo.

Bestell-Hotline (+49)7221.2104-37 | Online [www.nomos-shop.de](http://www.nomos-shop.de)  
E-Mail [bestellung@nomos.de](mailto:bestellung@nomos.de) | Fax (+49)7221.2104-43 | oder im Buchhandel

Sie haben das Recht, die Ware innerhalb von 14 Tagen nach Lieferung ohne Begründung an den Nomos Verlag, In den Lissen 12, 76547 Sinzheim zurückzusenden. Bitte nutzen Sie bei Rücksendungen im Inland den kostenlosen Abholservice. Ein Anruf unter Tel. (+49)7221/2104-45 genügt. Unsere Datenschutzbestimmungen finden Sie unter [nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung](mailto:nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung).

Nomos Verlagsgesellschaft  
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | [www.nomos.de](http://www.nomos.de)

 Nomos  
eLibrary



Nomos

## The First Comprehensive Analysis of the Japanese Discourse on the Nation's Southeast Asia Policy 1938–41 and 1952–60



### Competing Visions of Japan's Relations with Southeast Asia, 1938–1960

Identity, Asianism and the Search for a Regional Role

By Dr. Heiko Lang

2020, 437 pp., pb., € 94.00

ISBN 978-3-8487-6400-6

(Japan in Ostasien | Japan in East Asia, vol. 5)

[www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-6400-6](http://www.nomos-shop.de/isbn/978-3-8487-6400-6)

This book offers the first systematic and comprehensive analysis of the Japanese debate on the nation's Southeast Asia policy from 1938–1941 and 1952–1960.

In a detailed discourse analysis, it compares competing arguments offered by business circles, the military, the political and diplomatic elites, and intellectuals on Japan's regional strategy. This book advances the field of the history of Japan's diplomatic thought, not only by addressing

the issue of continuity and change in the discourse on Japan's relations with Southeast Asia, but also by demonstrating how this debate served to explore more fundamental questions about Japan's identity, its relations with Western nations and its stance on Asian solidarity.

Heiko Lang (PhD) completed his doctoral studies at the Universities of Tokyo and Munich and is currently teaching international relations at Hosei University, Tokyo.

Hotline for your order (+49)7221.2104-37 | Online [www.nomos-shop.de](http://www.nomos-shop.de)  
E-Mail [orders@nomos.de](mailto:orders@nomos.de) | Fax (+49)7221.2104-43 | or in your local bookstore

You can withdraw from your book order without giving reasons within fourteen days. Simply send your written withdrawal within the given period to: Verlagsauslieferung, In den Lissen 12, 76457 Sinzheim, Germany or to your bookstore. A withdrawal binds you to return the items. All costs and risks of return are payable by the addressee. You can find our privacy policy online at [nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung](http://nomos@shop.de/go/datenschutzerklaerung).

Nomos Verlagsgesellschaft  
Waldseestraße 3–5 | D-76530 Baden-Baden | [www.nomos.de](http://www.nomos.de)

 Nomos  
eLibrary